
 
 

 
 

PROFITÓS PRIMER CONGRÉS D’EQUIPS D’ATENCIÓ PRIMÀRIA 
CATALANS 

     
El primer Congrés d’Equips d’Atenció Primària de Catalunya, que es va celebrar els darrers dies 
de juny a Barcelona, va destacar per la innovació del seu plantejament i la participació dels 
congressistes, lluny del format més estàtic que algunes reunions per a professionals ofereixen 
als inscrits. Organitzat conjuntament per la Societat Catalana de Medicina Familiar i 
Comunitària (CAMFiC) i l’Associació Catalana d’Infermeria Familiar i Comunitària de Catalunya 
(AIFiCC), entre d’altres, es va obrir sota el lema: “La primària fa pinya”. La reunió va comptar 
amb una participació de prop de 300 assistents, durant una jornada i mitja. 
 

 
Divendres 27 de juny, el Congrés va reunir als presidents/es de les societats i associacions 
organitzadores de la trobada. Agustina Hervás, presidenta de l’Asociación Española de Trabajo 
Social y Salud, va destacar que la seva és una societat científica que treballa amb tots els 
professionals de la sanitat per a formar equips. De la seva banda, en Rodrigo Gutiérrez, de la 

Sociedad Espanyola de Usuarios de la Sanidad, va destacar la 
necessitat d’assumir que fer pinya i treballar en equip va molt 
més enllà de la suma de les aportacions individuals. Núria 
Forn, presidenta de l’Associació d’Infermeria Familiar i 
Comunitària, va aprofitar per a senyalar que durant aquest 
Primer Congrés d’Equips d’Atenció Primària es celebrava 
també el XII Congrés de l’AIFiCC i va reivindicar més lideratge i 
visibilitat per les infermeres, recordant que aquestes 
professionals encara ocupen pocs càrrecs de gestió. La 
presidenta de la Societat Catalana de Medicina Familiar i 
Comunitària, Dolors Forés, va voler destacar que és en les 
situacions adverses, com les d’ara amb la crisi i les retallades, 
“quan cal fer més pinya”. 
 
 
 

   



 
La conferència inaugural va anar a càrrec de l’Antoni Bassas, periodista, que va parlar de la 
seva experiència dirigint i creant equips, destacant que quan ha de reunir un entorn 
professional es fixa en la vocació de les persones, la capacitat de treball, la creativitat  i el 
sentit de l’humor dels col·laboradors. També va parlar del sistema sanitari públic, i va 
emfasitzar que els usuaris han de saber que la sanitat és cara i que cal una bona gestió 
professional, sens dubte, però també un ús responsable per part de la ciutadania. 
 
El Congrés va girar al voltant de tres taules de debat:  la taula sobre la construcció d’equips, la 
de gestió de conflictes i la de comunicació interna i externa. 
 
La taula sobre com conformar equips va comptar amb la presència de Toni Bach, responsable 
de la colla dels Castellers de Vilafranca, que encapçala una colla amb 640 membres. Per ell, la 
clau és que la gran motivació de la colla es basa en la tradició simbòlica compartida per tots 
ells.  
 
En Jordi Pallejà, cap dels bombers de Badalona, també va participar-hi, juntament amb el Dr. 
Jaume Solanes. Tots dos van estar d’acord en la importància de la  motivació i la vocació en la 
construcció de bons equips de treball. Com a part de l’activitat, un grup d’inscrits va fer la 
pinya d’un castell en l’espai de l’hotel on es celebrava el congrés, i una participant el va poder 
coronar, a tocar gairebé del sostre de la sala. 
 
En el decurs de la reunió, Roser Vallès, directora general d’Ordenació i Regulació Sanitàries de 
la Generalitat, va presentar el Consell Consultiu dels Pacients, consolidat ja dins del sistema de 
salut de Catalunya. Un òrgan que neix el 2012 amb l’objectiu d’aconseguir una major 
participació del ciutadà, de qui demanen suport i assessorant alhora de prendre decisions en 
política sanitària.  
 

La cloenda del Congrés va anar a càrrec del grup amateur de teatre de l’EAP Lluís Millet que 
van representar la obra de teatre El Enfermo Imaginario, on s’ironitza i es fa caricatura de les 
relacions pacients-metges.  
 


